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Tilstede: 
Studienævn: Rasmus Nielsen, Klaus Geyer, Christian Heyde-Petersen, Alev 
Kuruoglu, Søs Elisabeth Syberg Verhoef, Karoline Puggaard Olsen og Emma Fry 
Kjær.  
Andre: BA negot.-studerende Elouise Scheuer Nielsen, studiesekretær Heidi 
Bruusgaard Madsen, studiesekretær Signe Østergaard Christensen og 
studienævnssekretær Mia Fenat (referent). 
Afbud: John Hiep Anh Nguyen og Elvira Mikkeline Nordgren Pedersen. 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af punkt 6. 1: Skema E23 til 
godkendelse (bilag).  
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 23. marts 2023 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 

som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 23. marts 2023 blev 

godkendt på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a Meddelelser fra studienævnsformanden: 

 

3.a.1 Status på rekrutteringskampagne på Instagram: Der er kørt en ugelang 

kampagne på Instagram, som har kostet $175 og allerede har resulteret i 

40.000 views og 307 profilbesøg. Der vil blive kørt endnu en kampagne i maj 

2023. 

 

3.a.2 Som en del af Negot.’s villighed til at etablere fastere 

samarbejdsaftaler med energisektoren har formanden holdt møde i Ørsted 

med en tidligere Negot.-studerende, der nu er ansat i Ørsteds 

digitaliseringsafdeling. Formanden har fået indblik i hvilke typer af stillinger, 

Negot.’er kan have i energisektoren samt indblik i hvilke 

koblingskompetencer fra Negot.-uddannelsen, Negot.’er gør brug af i 

sådanne stillinger. Der er i forlængelse af mødet landet en aftale mellem en 

specialeskrivende KA negot.-studerende og Ørsted.  

  

3.a.3 Studieordninger for BA og KA negot.-uddannelserne er nu godkendt 

af Fakultetet.  

 

3.a.4 Formanden oplyste, at han har udvidet aftagerpanelet for Cand. 

negot.-studier med Jesper Viskum Nørregaard, der er leder i Orifarms 

procurementafdeling.  
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3.b De studerende  

Emma Fry Kjær oplyste, at United Negot.’er har sikret sig frivillige 

rustursarrangører.  

 

3.c Andre 

Christian Heyde-Petersen (CHP) opfordrede til, at Negot.’s LinkedIn-profil 

bruges proaktivt, og at der lægges nyheder op om de spændende ting, der 

sker på Negot. CHP har netop selv holdt en digital session mellem Negot.’er 

i job og ca. 20 KA negot.-studerende omkring jobsøgning.   

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 9 sager.  

 

Der blev holdt pause fra kl. 13:05-13:15.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

5.1 Studienævnsformanden forelagde sine ChatGPT-bekymringer ift. den 

kommende eksamenstermin og ville vide om der er eksamener, man skal 

være ekstra opmærksomme på.  

 

Studienævnets medlemmer havde en drøftelse af det aktuelle emne. Den 

helt store bekymring og udfordring ved ChatCPT er risikoen for snyd, men 

ChatGPT rummer også muligheder som f.eks. idégenerering, sparring og 

feedback. ChatGPT bekymrer dog også her i forhold til 

koblingskompetence og synteselæring. Nævnets medlemmer var enige 

om, at udviklingen af den nye teknologi gør det nødvendigt at tage stilling 

til hvilken type læring og efterfølgende udprøvning, man ønsker 

fremadrettet. Den teknologiske udvikling kommer til at ændre den måde, 

der laves uddannelser på.  

 

12:25: Klaus Geyer forlod mødet.  

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

6.1 Studienævnet godkendte undervisningsskema for E23. 

  

7. Sager til behandling: Studieordninger 

7.1 Studienævnet godkendte ændringer i Organisation med 

videnskabsteori. 

 

7.2 Studienævnet godkendte ændringer i Advanced Brand Management. 

 

7.3. Studienævnet godkendte ændringer i Human Resource Management. 

 

7.4 Studienævnet godkendte ændringer i Introduction to International 

Security for så vidt det lever op til legalitetstjekket.  
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8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1 Studienævnet behandlede data i Danmarks Studieundersøgelse 

vedrørende Studiestart og Læringsbarometer.  

 

Læringsbarometer for BA negot.-uddannelsen har 47 respondenter og en 

gennemsnitscore på 3.6 på indikatorer som overensstemmelse, interesse 

og motivation osv. Feedback scorer lavt, men studienævnet hæftede sig 

ved, at feedback nu er skrevet ind i de humanistiske fag, hvilket bør 

afhjælpe på den lave score. Af undersøgelsen fremgår, at mange af de 

adspurgte synes, det er svært at huske det, de skal lære, og at de ikke har 

meget indflydelse ift., hvad underviser skal lægge vægt på. Hertil fandt 

studienævnet, at studenterinddragelse er vigtig, men at man samtidig er 

bundet op på en studieordning.  

 

Læringsbarometer for KA negot.-uddannelsen har 28 respondenter og en 

gennemsnitscore på 3.53. Data ser overordnet fint ud. Forhold omkring 

feedback, som blev set på BA, gør sig også gældende på KA. De 

studerende kan have svært ved at huske og svært ved at få de lærte ting til 

at passe ind i en større sammenhæng. Studienævnet bemærkede hertil, at 

etableringen af en mentorordning forhåbentligt vil hjælpe på dette forhold.  

 

Studienævnet gennemgik studiestart for BA og KA og noterede sig, at data 

også her viser en lav score på feedback, samt at de adspurgte studerende 

holder sig tilbage fra at stille spørgsmål. Formanden bemærkede hertil, at 

der med den nye studieordning indgår aktiv deltagelse, som forventes at 

afhjælpe denne problematik. Det er vigtigt at huske på at undersøgelsen 

skal ses i sammenhæng med at respondenterne er fra en årgang, som har 

været præget af Covid-19 situationen. Studienævnet havde ingen 

yderligere bemærkninger. 

 

8.2 Studienævnsformanden gennemgik de faglige vejlederes evaluering af 

KA negot.-introduktion, vinterstart 2023: Der har været en fin introduktion, 

og der er kommet god feedback fra de deltagende. Kun 6 ud af 15 inviterede 

deltog i arrangementet. Årsagen til det lave fremmøde kendes ikke, men 

kan skyldes, at nogle af vinterstarterne er retskravsbachelorer, og derfor 

ikke har behov for en introduktion til studiet. Studienævnet fandt, at det er 

vigtigt, at de studerende tilbydes sociale arrangementer, som de så selv 

kan til- eller fravælge alt efter behov. Derfor igangsættes tiltag for 

kandidater og integration af vinterstartere.  

 

8.3 Aftagerpanelmøde 2023 blev fastlagt til at finde sted torsdag den 2. 

november 2023.  

 

Der blev holdt pause kl.13:05-13:15. 

 

8.4 Uddannelsesberetning 2022 har ført til handlingsplaner, som 

studienævnet løbende skal forholde sig til, som herunder: 
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8.4.1 Handlingsplan ifm. Uddannelsesberetning: Uddannelsesudvikling – 

BA negot.:  

 

Der er med studieordningen gældende fra 1. september 2023 sket 

ændringer i de sproglige fag på BA negot. med engelsk og BA negot.-med 

tysk. Sidstnævnte har også fået foretaget ændringer i andre humanistiske 

fag. På BA negot. med engelsk arbejdes der nu videre med revidering af 

Moderne britiske studier, Moderne britiske kulturstudier og Amerikanske 

studier. Fagene skal tænkes om, og der skal i stedet fokuseres på først 

markederne i Europa for så at kigge længere ud på de største økonomiske 

markeder. Formanden har allerede et draft klar med arbejdstitlerne 

European Markets og World Markets. Draftet vil snarest muligt blive sendt 

til studienævnets godkendelse.  

 

Samtlige studenterrepræsentanter tog godt imod forslaget: Moderne 

britiske studier, Moderne britiske kulturstudier og Amerikanske studier er 

ikke populære fag blandt BA negot.-studerende. Der kan være en lille 

håndfuld studerende på en årgang, der synes at fagene er spændende, 

men for øvrige studerende synes fagene at være irrelevante, da de rammer 

forbi negot.’s interesse og fagprofil. En udvikling af fagene over imod 

økonomiske markeder er relevant, aktuel og spiller godt sammen med 

øvrige fag på BA negot.-uddannelsen.   

 

8.4.2 Handlingsplan ifm. Uddannelsesberetning: Uddannelsesudvikling – 

KA negot.: Der er planer om at modernisere KA negot.’s fem profillinjer. 

Initielt var der et ønske om at udvikle en økonomisk linje, men denne er 

sidenhen omformuleret til en Business linje.  

 

Formanden fremlagde forslag om at bevare profilerne Human Ressource 

Management og International Relations, da de i forvejen adskiller sig fra 

hinanden, og at slå International Communication Management og Global 

Marketing Management sammen til én profil. Derudover var der forslag om 

at udvikle en ny profil, f.eks. International Business, der måske kan 

indeholde fag i retning af Business Data Analysis.  

 

Studienævnets medlemmer havde en strategisk drøftelse af, hvornår 

udviklingen af KA negot.-uddannelsens profiler skal foregå henset til 

regeringens reformudspil om at forkorte kandidatuddannelser. Der var også 

en drøftelse af, hvad indholdet i fagene skal være. Studienævnet besluttede 

sig for at afvente til efter sommerferien, hvor der så skal arbejdes videre 

med forslaget om fire profiler, der differentierer sig fra hinanden. Den nye 

Business-profil skal indeholde fag, hvor Negot.-studerende trænes i at 

fortolke og præsentere data mere end i selv at lave data.  

Studenterrepræsentanterne opfordres til at byde ind med forslag til nye fag, 

hvis de ser et spændende fag.  

 

8.4.3 Handlingsplan ifm. Uddannelsesberetning: 

Markedsføring/Rekruttering – Strategi for kommunikation: 
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Studienævnsformanden gjorde status på punktet: Negot. er kommet rigtig 

godt i gang, og der kommunikeres aktivt på SoMe, særligt Instagram og 

Facebook. LinkedIn er man ved at komme i gang med. Negot.’s side på 

SDU er også opdateret. Der mangler en direkte kanal til de studerende, 

hvor man kan kommunikere vigtige meddelelser ud til en specifik årgang. 

Desuden har Negot. en alumnegruppe, som kan trækkes på i forhold til 

arbejdsmarkedet. Man kan arbejde videre med at få historier om 

alumnernes koblingskompetencer udbredt. 

 

8.4.4 Handlingsplan ifm. Uddannelsesberetning: 

Markedsføring/Rekruttering: Studienævnsformanden oplyste, at han har 

gennemgået en rapport fra DJØF, hvor 270.000 stillingsopslag er blevet 

analyseret med det formål at se hvilke kompetencer, der efterspørges på 

arbejdsmarkedet. Der kigges på denne del i udviklingen af fagene på Negot. 

Der er et igangværende samarbejde med DJØF, hvor chefkonsulent 

Carsten Nielsen har været med til at producere Negot.’s 

rekrutteringsvideoer, og som også skal være inde over afviklingen af 

Negot.dagen. Negot. har stort fokus på virksomhedssamarbejde som 

markedsføring.  

 

8.4.5 Handlingsplan ifm. Uddannelsesberetning: Studiestart:  

 Der er netop ansat to koordinerende tutorer til årets studiestart. Der mangler 

endnu at blive ansat en tutor, og interesserede kan henvende sig til 

formanden.  Studienævnet har i år ikke fokus på rusturen, som United 

Negot.’er nu har fået ansvaret for.  

 

Der er ansat to studiegruppefacilitatorer, som skal facilitere 

studiegrupperne. Formanden opfordrede til, at Søs Elisabeth Syberg 

Verhoef sammen med forrige års studiegruppefacilitatorer deler ud af deres 

erfaringer til de nye studiegruppefacilitatorer.  

 

8.4.6 Handlingsplan ifm. Uddannelsesberetningen: Employabilitet:  

Studienævnsformanden vil snarest indsende Fakultetet et budget for 

konsulentbistand og udvikling af uddannelses- og kommunikationsstrategi 

ved Carsten Nielsen, som er chefkonsulent i DJØF.  

 

9. Andre sager til behandling 

9.1. Studienævnsformanden orienterede studienævnet om Carves analyse 

af SDU’s uddannelsesadministration og gennemgik sine betragtninger til 

rapporten. Studienævnet drøftede rapporten i hovedtræk, og formanden vil 

indsende nævnets høringssvar til Fakultetet.   

 

9.2. Studienævnsformanden oplyste, at klipperen af Negot.’s 

rekrutteringsvideoer har tilbudt at give et minikursus i, hvordan man 

producerer content. Formanden ser potentiale i at Negot.’s 

studenterrepræsentanter og faglige vejledere får lært sig selv at producere 

content og spurgte til studienævnets holdning hertil. Studienævnet 

besluttede at bakke op herom med en max bevilling på 5000 DKK.  
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9.3. Studienævnsformanden oplyste, at årets Negot.-dag finder sted den 23. 

marts 2024. Negot.-dagen lægges i forårssemesteret af hensyn til de 5. 

semesters BA negot.-studerende og 3. semesters KA negot.-studerende, 

der er på hhv. udlandsophold og i projektorienterede forløb i 

efterårssemesteret. Prisen for leje af lokation på SDU er 5000 DKK i 

depositum, heraf opkræves 1500 i rengøringsgebyr. Studienævnet 

godkendte betaling af depositum.  

 

10 Eventuelt 

Der var intet til punktet.  

 

Mødet sluttede kl. 14:20 
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 
 


